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ROO.0012.1.2022.RG    

 

Protokół Nr 18/2022 

ze wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Kwilcz 

odbytego w dniu 28 marca 2022 r.  

 

Przed posiedzeniem radni w osobach p. J. Kwiatkowskiej - Sokółka i p. G. Korpika 

w towarzystwie zastępcy wójta p. Sławomira Wrembel, sekretarza gminy p. D. Kozubowskiego 

podinspektora UG p. Mai Rój i sołtysa p. Adama Sokółki dokonali wizytacji wysypiska śmieci 

ZUO w Mnichach. 

Po powrocie z wizytacji o godz. 1500 przewodniczący rady  p. Grzegorz Korpik otworzył 

wspólne posiedzenie Komisji Finansowo-Gospodarczej Rady Gminy Kwilcz oraz Komisji 

Samorządowo-Oświatowej Rady Gminy Kwilcz, powitał audytora p. Michała Pruskiego, 

wójta gminy p. Stanisława Mannka, skarbnika gminy p. Renatę Sokółka, sekretarza gminy p. 

Daniela Kozubowskiego, sołtysów p. Adama Sokółkę i p. Zbigniewa Janika, członków 

GKRPA i N , pracowników Urzędu Gminy oraz radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości i pracowników Urzędu Gminy stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Na podstawie listy obecności radnych  prowadzący stwierdził prawomocność obrad obecnych 

9 radnych. Nieobecni: p. A. Dziuba, p. M. Halasz, p. P. Lehmann, p. R. Mizera, p. W. Olejnik 

i  p. J. Witan. 

Następnie p. Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z poprzedniego posiedzenia 

wspólnego był dostępny na stronie internetowej oraz przesłany radnym za pośrednictwem 

poczty elektronicznej.  Uwag do protokołu nie zgłoszono, protokół przyjęto przez aklamację.  

Po czym przedstawił porządek posiedzenia: 

1. Wizytacja wysypiska w Mnichach. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Przedstawienie audytu dotyczącego realizacji Funduszu Sołeckiego. 

4. Doprecyzowanie regulaminu gospodarowania odpadami komunalnymi i ewentualna 

zmiana warunków umowy.  

5. Omówienie projektów uchwał. 

6. Sprawy bieżącego. 

Uwag do porządku posiedzenia nie wniesiono, przystąpienia do jego realizacji. 

 

Ad.3. 

Audytor p. Michał Pruski przedstawił pokrótce sprawozdanie z audytu nt. „Funkcjonowania 

Funduszu Sołeckiego w Gminie Kwilczu”. 

Wskazał, iż samorząd może, ale nie musi wyodrębniać funduszu sołeckiego coraz częściej 

samorządy od tego odchodzą, ponieważ zakres jego realizacji w większości został wyczerpany, 
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a kolejne zadania są często wymyślane. Ponadto z roku na rok kwota refundacji jest niższa 

obecnie jest to 24 % poniesionych kosztów, a było pierwotnie 40 %. W prognozach 

budżetowych państwa na najbliższe 3 lata nie ujęto wyodrębniania FS.  Wyjaśnił też, że 

opracowany audyt dotyczy zasad tworzenia i realizacji funduszu. Z punktu urzędowego nie 

wnosi żadnych uwag. Jedyna uwaga to kwestia formalnego składania wniosków nie zawsze 

zgodna z przepisami prawa jak też ich niekompletność lub błędy. Wskazał, iż na przyszłość 

jeżeli fundusz będzie wyodrębniany trzeba dopilnować spraw formalnych tj. odpowiedniej 

ilości osób na zebraniach i prawidłowego wypełniania wniosków. Dodał, że  

fundusz sołecki w Gminie Kwilcz funkcjonuje dobrze i jest poprawnie rozliczony, ale należy 

zastanowić się czy dalsze jego funkcjonowanie ma sens. 

p. Wójt powiedział, że  w propozycjach zadań na rok 2023  złożonych przez sołectwa niektóre 

wydatki są niezasadne. Lepszym rozwiązaniem byłoby wykonanie jednego większego zadania 

służącego większej grupie mieszkańców, a nie zadań drobnych. 

p. Kwiatkowska-Sokółka stwierdziła, że drobne uchybienia we wnioskach zapewne nie były 

zamierzone trzeba pamiętać, że sołtysi nie są specjalistami w tym zakresie i błędy mogą 

popełniać. Kontynuując zapytała jakie propozycje zadań złożyły sołectwa na rok przyszły. 

 p. Mendel odczytała  propozycje zadań na rok 2023 z poszczególnych sołectw. 

Zestawienie zadań stanowi załącznik nr  3 do protokołu. 

p. Wójt odnosząc się do propozycji sołectw stwierdził, iż większość zadań należy do zadań 

gminy. Zdaniem p. Wójta lepszym rozwiązaniem będzie wykonanie zadań większych w zamian 

za rozdrabnianie środków na poszczególne sołectwa. 

p. Prętki opowiedział się  za nie wyodrębnianiem funduszu sołeckiego uzasadnił to małym 

zainteresowaniem mieszkańców. Zaproponował rozważenie pobudowania chodników 

w Orzeszkowie z uwagi na bezpieczeństwo osób dochodzących do miejscowych firm. 

p. Mleczak zapytał czy jest ustalony cel wydatkowania środków jeżeli pozostaną w budżecie. 

p. Wójt odpowiedział, że konkretnej decyzji nie ma należy wybrać zadania ważne dla 

większości społeczeństwa z wniosków zaproponowanych przez sołectwa. 

O godz. 15 30 na posiedzenie doszła radna Mizera, obecnych 10 radnych. 

Sołtys Janik opowiedział się za wyodrębnieniem funduszu sołeckiego, dodał, że propozycje 

sołectw są takie,  a nie inne być może ze względu na brak dialogu ze strony samorządu i radnych 

jak też brak ukierunkowania działań ze strony gminy. 

p. Wójt dodał, że samorząd złożył kilka wniosków o dofinansowanie na drogi, pszok, 

przedszkole, hydrofornie itp. Jest wiele innych zadań o których mówią wielokrotnie 

mieszkańcy.  

Zdaniem p. Korpika fundusz sołecki od jakiegoś czasu tworzy zawirowania. Proponowane 

zadania są pomysłami oddolnymi, są też zadania konkretne w zależności od sołectwa dlatego 

też należy je przeanalizować i zasadne propozycje przyjąć do budżetu na rok przyszły. 

O godz. 15 40 na posiedzenie doszedł radny Halasz, obecnych 11 radnych. 

Podjęto dyskusje nt. przystąpienia do prac przygotowawczych i wyboru zadań 

najważniejszych. 

p. Wójt zwrócił się do radnych o niewyodrębnianie funduszu sołeckiego na rok 2023. 

p. Mizera przypomniała, iż przy pierwszej decyzji radnych o niewyodrębnianiu funduszu 

mówiono, że fundusz będzie wyodrębniany co drugi rok czy w związku  z tym nie ma jakiś 

zawirowań być może sołectwa jakie działania już poczyniły. 
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p. Wójt odpowiedział, że problemów nie będzie. 

p. Korpik dodał, że wszystkie środki niezależnie od nazewnictwa są środkami budżetu gminy 

tylko wydatkowane w innej formie. 

Skarbnik gminy przedstawiła wyliczenia finansowe wg wskaźników. 

p. Korpik postawił wniosek formalny o przygotowania i przedstawienia radnym wniosków 

samorządów wiejskich zgłoszonych do budżetu gminy na rok 2023 oraz  innych 

niezrealizowanych wniosków samorządów wiejskich jak też mieszkańców z lat 2020 i 2021 

wraz z decyzją Wójta. 

Za wnioskiem głosowało 6 członków komisji 4 wstrzymało się od głosu jeden radny był 

przeciwny. 

Następnie  członkowie komisji 7 głosami za przy 2 przeciwnych i 2 wstrzymujących projekt 

uchwały o niewyodrębnianiu funduszu sołeckiego na rok 2023  zaopiniowali pozytywnie. 

 

Ad.4. Doprecyzowanie regulaminu gospodarowania odpadami komunalnymi i ewentualna 

zmiana warunków umowy.  

p. Mleczak  jako pracownik Spółki ZOMS zapytał co pracownicy mają robić z gałęziami 

położonymi przy workach z odpadami bio  w innych gminach gałęzie mieszkańcy przekazują 

w workach, a nie luzem. 

Przewodniczący rady uznał, iż wszystkie zapisy winny znaleźć się  w regulaminie, sprawę 

należy przekazać pracownikowi UG. 

Następnie przewodniczący rady poinformował, iż celem spotkania w ZUO było zapoznanie się 

z zasadami  odbioru i przerobu odpadów.  Uczestnicy spotkania zostali poinformowani, o 

zakazie mieszania wcześniej posegregowanych odpadów nie należy ich mieszać podczas 

transportu wymóg ten będzie przestrzegany od miesiąca kwietnia w stosunku do odpadów 

przywożonych z Gminy Kwilcz. Dowiedziano się, że opłaty za dostarczanie poszczególnych 

frakcji obliczane są szacunkowo wg kodów, a nie wg rzeczywistej wagi. Wobec tego nie ma 

pewności, czy opłaty dotyczą faktycznej ilości poszczególnych frakcji i czy sprawozdawczość 

była rzetelna. Podczas spotkania dyskutowano nt. zmniejszenia częstotliwości odbioru 

niektórych frakcji odpadów np. szkła czy papieru. 

Notatka z wizytacji w ZUO w Mnichach stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Po krótkiej dyskusji postanowiono temat omówić na oddzielnym posiedzeniu wraz ze 

zmianami regulaminu. 

 

Ad.5. Przystąpiono do omówienia projektów uchwał: 

- projekt w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok bieżący omówiła Skarbnik Gminy wraz 

z  projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia WPF. 

W trakcie  o godz. 1700 posiedzenie opuścił radny Królak , pozostało 10 radnych. 

W dyskusji nad zamianami wskazano znaczny wzrost wydatków na  wynagrodzenie strażaków 

ratowników, ubezpieczenie mienia i majątku gminy. Zapytano czy w obecnej sytuacji 

znacznego wzrostu kosztów nie można ich zredukować poprzez oszczędności. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że zarządzający obiektami zostali powiadomieni o 

wprowadzeniu oszczędności w tych obiektach w których to możliwe. 

p. Korpik zapytał o długotrwałą procedurę uzyskania odszkodowanie za uszkodzenie budynku 

przy ul. Dworcowej w Kwilczu. 
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Skarbnik Gminy odpowiedziała, iż procedura jeszcze trwa ponieważ było to zdarzenie 

komunikacyjne i czekamy na decyzję firmy ubezpieczeniowej sprawcy. 

p. Mizera zapytała czy w związku z zatrudnieniem pomocy do załatwiania spraw  osobom 

z Ukrainy gmina otrzyma refundacje poniesionych kosztów. 

Wójt stwierdził, że obecnie zabezpieczamy środki z budżetu gminy w momencie pojawienia 

się możliwości refundacji z budżetu państwa będziemy się ubiegać o zwrot. 

Skarbnik Gminy dodała, że podczas wideokonferencji z przedstawicielami wojewody 

zadawano szereg pytań na które nie uzyskano odpowiedzi, poinformowano, że samorządy będą 

informowane na bieżąco o zapotrzebowaniu na środki. .W związku z tym obecnie będą to 

koszty budżetu gminy w momencie pojawienia się możliwości ich refundacji złożymy 

stosowne zapotrzebowanie. 

p. Korpik zapytała czy na telekonferencji była mowa o pomocy przez okres 2 miesięcy i co 

dalej. 

Sekretarz Gminy wskazał, iż informowano o 60 dniach z założenia są takie, że w niektórych 

uzasadnionych przypadkach okres ten może być wydłużono. Ponadto jeżeli osoby zadeklarują 

chęć pozostania na naszym terenie będą musiały zaistnieć na rynku lokalnym jak obywatele 

polscy. 

Skarbnik Gminy poinformowała ze z końcem lutego było skierowane do samorządów zapytanie 

nt. wysokości poniesionych kosztów na ten czas kosztów żadnych nie mieliśmy. Obecnie 

zapytania otrzymujemy dla przykładu w dniu dzisiejszym złożone zostały dwa 

zapotrzebowania dotyczące świadczenia wypłacanego przez GOPS w wysokości 300,- zł i na 

koszty zamieszkania i wyżywienia w wysokości 40,- zł na osobo dzień pobytu.  

p. Korpik poprosił o przedstawienie wydatków z rezerwy celowej na zarządzanie kryzysowe tj. 

pomoc dla uchodźców. 

Sekretarz Gminy poinformował, iż kwota 66.100,- zł została zarządzeniem Wójta wydzielona 

na działania związane z zaspokojeniem podstawowych potrzeb bytowych dla  uchodźców z 

przeznaczeniem na wydatki rzeczowe dla tych osób związane m.in. z zakwaterowaniem, 

wyżywieniem, zapewnieniem odzieży, lekarstw oraz środków czystości, noclegu, zapewnienia 

pomocy psychologicznej i inne zgodnie z bieżącymi potrzebami,. 

p. Halasz zwróci uwagę na brak takiej informacji na posiedzeniu komisji  w dniu 17 marca br. 

na którym omawiano działania samorządu oraz podmiotów współpracujących w związku z 

przyjmowaniem na teren Gminy Kwilcz osób przybywających z Ukrainy w związku z 

konfliktem zbrojnym. 

Innych wypowiedzi nie było. 

Projekt uchwały poddano zaopiniowaniu. 

Za opinią pozytywną dla zmian budżetowych głosowało 10 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu. 

Za opinią pozytywną dla zmiany WPF głosowało 10 radnych uczestniczących w posiedzeniu. 

 

Kontynuując przystąpiono do omówienia pozostałych projektów uchwał: 

- projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Kwilcz na lata 2022-

2025. 
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p. Nowak zapytała czy świetlice środowiskowe funkcjonują i jaka jest frekwencja dzieci na 

zajęciach. 

p. Mendel odpowiedziała, że działalność świetlic była zwieszona na krótki czas w związku z 

pandemią obecnie świetlice wznowiły zjęcia, co do ilości dzieci kształtuje się to różnie w 

zależności od pory i organizacji zajęć czy małych imperz. 

p. Lehmann dodała, że dzieci nie zawsze mogą uczestniczyć  w zajęciach ze względu na 

obowiązki szkolne zajęcia pozalekcyjne w szkołach i późne powroty do domów. Dodała, że 

dzieci z Ukrainy mogą również uczestniczyć  w zajęciach.. 

p.Mendel wskazała , że w Kurantwicach dzieci Ukrainy już uczestniczą z zajęciach. 

Innych pytań do projekty nie zgłoszono. 

Projekt poddano zaopiniowaniu 

Za opinią pozytywną głosowało 10 radnych uczestniczących w posiedzeniu. 

 

Kolejne projekty przedstawił Sekretarz Gminy. 

- Projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kwilcz na 2022 rok. 

Uwag do projektu nie wniesiono, ponownie poruszono temat wprowadzenia opłaty od 

posiadania psa. 

Projekt uchwały poddano zaopiniowaniu 

Za opinią pozytywną głosowało 10 radnych uczestniczących w posiedzeniu. 

 

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dofinansowania usuwania folii rolniczych 

i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej przy udziale Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na terenie Gminy Kwilcz w roku 

2022. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Projekt uchwały poddano zaopiniowaniu 

Za opinią pozytywną głosowało 10 radnych uczestniczących w posiedzeniu. 

 

- Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na rok 2022 na terenie Gminy Kwilcz. 

Dyskutowano nt. kosztów utrzymania kąpielisk w minionym roku. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Projekt uchwały poddano zaopiniowaniu 

Za opinią pozytywną głosowało 10 radnych uczestniczących w posiedzeniu. 

 

- Projekt uchwały w sprawie przekazania petycji według właściowości. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Projekt uchwały poddano zaopiniowaniu 

Za opinią pozytywną głosowało 10 radnych uczestniczących w posiedzeniu. 

 

- Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Kwilcz na 2022 rok. 

 

- Projekt uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy, jaką można zapewnić obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, iż w ustawie wskazano na jakie formy pomocy samorządy mogą 

wydatkować środki. 

p. Korpik stwierdził, iż uchwała jest potrzebna i celowa. 
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p. Mizera zapytała co zrobimy jeżeli wydatkujemy wszystkie środki, a będą przybywać kolejni 

uchodźcy. 

 Sekretarz gminy wyjaśnił, ze pierwsze działania samorządu i mieszkańców były spontaniczne 

i dzięki ofiarności mieszkańców utworzony magazyn był zapełniony różnymi niezbędnymi 

produktami obecnie magazyn pustoszej. Kończą się też możliwości lokalowe. Jeżeli będą 

przybywały kolejne osoby będziemy zmuszeni kierować ich do punktów recepcyjnych. 

p. Korpik poprosił o powiadamianie radnych  na bieżąco za pośrednictwem poczty e-mailowej 

o otrzymanych środkach z budżetu państwa na pomoc obywatelom Ukrainy.  

Na tym dyskusje zakończono. 

Projekt uchwały poddano zaopiniowaniu 

Za opinią pozytywną głosowało 10 radnych uczestniczących w posiedzeniu. 

 

- Przyjęcie oświadczenia w sprawie agresji Federacji Rosyjskiej na Ukrainę. 

Uwag nie wniesiono. 

 

Ad.4. Sprawy bieżące 

p. Mleczak zapytał kiedy planowane jest równanie dróg. 

p. Wójt odpowiedział, iż zostało wysłane zapytanie ofertowe do końca marca będzie 

odpowiedź. 

p. Plewa zapytała czy podjęte zostaną działania w celu uporządkowania gminy. 

p. Halasz w imieniu mieszkańców zwrócił uwagę na zarośnięty stawek na Placu Tylkowskiego 

i zapytał kiedy teren zostanie uporządkowany. 

p. Prętki poinformował, że jest inicjatywa sprzątania terenów  na obszarze  całej gminy w 

najbliższą sobotę. 

Na tym o godz. 18 20 posiedzenie zakończono. 

 

Protokołowała:     Przewodniczący posiedzenia 

 

Grażyna Piątkowska                                                         Grzegorz Korpik 

 

 

 


